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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen megoldási javaslatokkal tudja segíteni az 
Agrárminisztérium a halgazdálkodási és akvakultúra-termékek feldolgozási tevékenységet 
folytatókat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az agrarszektor.hu portálon megjelent „A koronavírus egy hónap alatt  padlóra küldte a magyar
haltermelést„ cikk a következőkről számolt be:

„Lévai Ferenc, a MA-HAL szóvivője és az Aranyponty Zrt. vezérigazgatója kérdésünkre elmondta,
hogy a koronavírus hatására a halárak nem változtak Magyarországon, az ágazat sajnos kimaradt
a "felvásárlási lázból". A halforgalom a belföldi kereskedelemben jelentősen visszaesett, főleg az
akvakultúra szektor intenzív  ágában. Ennek fő  oka az éttermek,  vendéglátó egységek bezárása,
ugyanis  ezek  az  egységek  a szálkamentes,  feldolgozott  friss  harcsafélék – afrikai,  európai  –  fő
fogyasztói. Emiatt sajnos nem tapasztalható növekedés a halfogyasztásban sem.

(…)

Lévai Ferenc beszélt arról is, hogy a vírusnak köszönhetően az ágazat mindkét szektora, az intenzív
akvakultúra  és  a  tógazdálkodás  is  egy  hónap alatt  a  padlóra  került.  A halászat  élő  állatokkal
dolgozó szektor, itt nem lehet bezárni, korlátozni, ez egy folyamatos üzem. Emellett még az is félő,
hogy a bent ragadt halállomány április-májusban a felmelegedő vízben nem fogja bírni a tárolást
és el  fog pusztulni.  Jelenleg a dolgozói létszámot nem érinti  a vírus miatti  munkaerőkiesés,  de
később sajnos erre is számítani lehet majd.

A fentiek miatt  az  ágazat  a  Nemzeti  Agrárgazdasági  Kamarához fordult,  és  felmérve  a szektor
sajnos  kézzelfogható  veszteségeit,  gyors  intézkedést  kért  a  probléma  kezelésére,  mondta  Lévai
Ferenc. Hozzátette: remélik, hogy a közeljövőben megtörténik az a gyors intézkedés, amire Nagy



István agrárminiszter  is  ígéretet  tett.  A MA-HAL szóvivője kifejtette,  hogy a teljes  haltermelési
szektor fejlődését évekre visszavetné, ha a krízist nem kezelnék, ami azért is rendkívüli kár lenne,
mert a halfogyasztás az utóbbi években folyamatosan nőtt.”

Ugyancsak az  ezen  a  portálon  megjelent  „A mezőgazdasági  és  halászati  ágazat  megsegítéséről
tárgyaltak  az  uniós  vezetők„  cikkből  megtudtuk,  hogy  március  25-én  először  egyeztetett
videokonferencián egymással a 27 tagállam mezőgazdaságért  és halászatért  felelős minisztere a
járvány okozta negatív hatások kezeléséről:

„A szintén komoly gondokkal küzdő akvakultúra ágazat megsegítésével kapcsolatban az államtitkár
jelezte,  hogy  Magyarország  szükségesnek  tarja  az  Európai  Tengerügyi  és  Halászati  Alap
működésének rugalmasabbá tételét, a halászati ’de minimis’ támogatás összegének megemelését,
valamint a készterméktárolás támogatásának újbóli bevezetését a halfeldolgozók számára.

Az ülés végén Janusz Wojciechowski mezőgazdaságért felelős uniós biztos ígéretet tett a tagállami
javaslatok megfontolására és szükség szerint rendkívüli uniós intézkedések bevezetésére.”

Kérdezem Önt:

Milyen megoldási  javaslatokkal  tudja  segíteni  az  Agrárminisztérium a  halgazdálkodási  és
akvakultúra-termékek feldolgozási tevékenységet folytatókat?

Budapest, 2020. április 1.
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